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ZAB.0002.8.2023 

Protokół nr LVII/23  
z LVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 30 sierpnia 2023 roku  
 

1) Otwarcie obrad LVII  Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 30 sierpnia 2023 r. o godz. 12:10 otworzył LVII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę 
Wojtkowską – członka Zarządu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra 
Krygiera – Sekretarza Powiatu oraz przedstawicieli środków masowego przekazu a także 
wszystkich obecnych na sali obrad.  
Następnie powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady 
rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń 
dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 18 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że LVII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 844/23 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 25 
sierpnia 2023 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji 
tego porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 25 sierpnia 2023 r. Informuję, że zwołanie Sesji 
w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej 
komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu. Poinformował, że do zmiany 
porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, 
co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, z tym, że dodatkowo wymagana 
jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się 
bezprzedmiotowy i nie podlega głosowaniu.  
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Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem 
o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, 
zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 30 sierpnia 2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040  
(tekst jednolity);  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity). 

Poinformował że radny Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – pismem z dnia 25 sierpnia 
2023 r. wniósł o zmianę porządku obrad sesji polegającą na dodaniu jako punktu 9 punktu 
w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego.  
W dniu 25 sierpnia br. wystąpił do Zarządu Powiatu z wnioskiem o zmianę porządku obrad 
LVII sesji polegającą na dodaniu punktu dotyczącego skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego. Jednocześnie w związku z zapisem art. 15 ust. 8 ustawy o samorządzie 
powiatowym, stanowiącym, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w trybie określonym 
w art. 15 ust. 7 dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy, radny wystąpił do Zarządu 
Powiatu o wyrażenie zgody na zmianę porządku obrad LVII sesji.  
Wnioski oraz uzasadnienia faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).    
Przewodniczący Rady przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
6 zmienionego porządku obrad LVII  sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2040 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osobna niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 7 
zmienionego porządku obrad LVII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu punktu 9 w brzmieniu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Starosty Włocławskiego. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LVII sesji?  
Radni nie złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to poinformował, że porządek 
obrad składa się z 11 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował również, że w dniu sesji radni otrzymali porządek obrad 
LVII sesji uwzględniający wnioski o zmianę porządku obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr LVI/23 z dnia 21 lipca 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LVI Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr  LVI/23 z dnia 21 lipca 2023 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 22 lipca 2023 r. do dnia 24 sierpnia 2023 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 25 sierpnia 2023 
r. do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w celu zapoznania ze sprawozdaniem 
Starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?   Radni nie wnieśli uwag, pytań.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 sierpnia 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 22 lipca 
2023 r. do dnia 24 sierpnia 2023 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
25 sierpnia 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Przewodniczący Rady przywitał przybyłą na obrady rady Panią Ewę Kończyńską.  
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem 
jednolitym.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian zawartych 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w budżecie powiatu wraz z autopoprawką.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeżeli chodzi o stronę 
dochodu, w związku z decyzją Ministra Finansów, dokonuje się zwiększenia dochodów 
wynikających ze wzrostu subwencji ogólnej o kwotę 3 400 000 zł. Na podstawie pisma 
Ministra Finansów otrzymano zwiększoną rezerwę subwencji ogólnej, wcześniej była to 
kwota 1 080 471 zł. Teraz po zwiększeniu o 135 433 zł ta wartość z rezerwy subwencji 
ogólnej na zadania drogowe, inwestycyjne będzie wynosiła 1 218 904 zł. To zwiększenie 
przeznacza się na uzupełnienie kwoty do zadania, które jest już w trakcie realizacji  - 
Przebudowa obiektu mostowego w miejscowości Borzymowice. W związku z tym uwalnia 
się kwotę z tego zadnia po stronie środków własnych w wysokości 124 495 zł. Pozostałą 
kwotę zwiększenia rezerwy ogólnej, tj. 11 373 zł dokłada się do zadania pn.: Budowa 
przejścia dla pieszych na drodze powiatowej Baruchowo – Goreń Duży – Patrowo w m. 
Baruchowo. To zadnie otrzyma to zwiększenie. Środki po stronie dochodów ulegają 
zwiększeniu.   Ponadto jednostki, dps – y urealniają swoje dochody. Wynika to z odpłatności 
mieszkańców. Jest wzrost o 144 000 zł. Środki te jednostki wykorzystają po stronie 
wydatków, by zapewnić potrzeby typu: zakup materiałów, usług energii,  odpisu na ZFŚS. 
Zwiększa się plan dochodu z Funduszu Pomocy Ukrainy o 4 248 zł oraz Zespół Orzekania 
o Niepełnosprawności korzysta z tych środków i zwiększenie – 200 zł.  Urealnia się plan 
dochodów związanych z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska 
do kwoty wg wykonania dochodów – 151 713 zł. Środki te otrzymuje się z Urzędu 
Marszałkowskiego. Są one przekazywane na podstawie  odpowiednich przepisów ustawy 
o ochronie środowiska, które przeznacza się na wydatki realizowane i które są związane 
z szeroko pojętą ochroną środowiska. Każda zmiana po stronie dochodów ma wpływ na 
wysokość planowanych wydatków. W PZD dokonuje się zmian, o których była mowa 
wcześniej. Z uwolnionych środków przeznacza się 8 000 zł na zwiększenie planu wydatków 
na zadaniu – Budowa zadaszenia na sprzęt drogowy. Jest to kwota przeznaczona na 
inspektora nadzoru budowlanego w tym zadaniu inwestycyjnym.  Jest też zadanie, które 
miało być zrealizowane w bieżącym roku, ale z uwagi na brak możliwości realizowania tego 
zadania – Przebudowa drogi powiatowej Mostki – Kowal – ścieżka rowerowa. To zadanie 
miało być realizowane z dofinansowaniem z RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego na 
lata 2014 – 2020. W związku z brakiem możliwości realizowania do końca roku tego zadania, 
to zadanie zostanie przesunięte na rok 2024. Zostaje wprowadzone do WPF po dochodach. 
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W bieżącym roku zdejmuje się 6 149 631 zł, która była dofinansowaniem z RPO. Po stronie 
wydatkowej też uwalnia się kwotę do budżetu środków własnych do tego zadnia 969 008 zł. 
Na wykonanie tego zadania w roku 2024 planowane jest złożenie wniosku o dofinasowanie 
z RPO, ale w perspektywie 2021 – 2027. Dokonuje się zmian planu wydatków w Starostwie 
Powiatowym. Powodem zmiany jest potrzeba zwiększenia wydatków w związku z wyrokiem 
Sądu Okręgowego we Włocławku zasądzającym inwestorowi kwotę 337 300 zł tytułem 
odszkodowania za rozbiórkę obiektu składającego się na inwestycję węzła betoniarskiego 
zrealizowanego na podstawie wadliwego pozwolenia na budowę. Wydania wadliwej decyzji 
Starosty Włocławskiego, która wywołała w/w szkodę inwestora, do której doszło w połowie 
2007 r. Pierwotną przyczyna było oparcie pozwolenia na budowę na decyzję o warunkach 
zabudowy wydanej w 2006 r. przez Wójta Gminy Włocławek w sytuacji, gdy na terenie 
realizacji inwestycji obowiązywał miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. 
W sierpniu 2011 r. Samorządowe Kolegium Odwoławcze we Włocławku stwierdziło 
nieważność decyzji o warunkach zabudowy, następstwem czego było stwierdzenie przez 
Wojewodę Kujawsko - Pomorskiego nieważności pozwolenia na budowę, co nastąpiło 
w lutym 2015 r. Inwestor dopiero 14.08.2023 r. uzyskał na wyrok klauzulę wykonalności 
i pismem z dnia 24.08.2023 r. doręczonym w dniu 28.08.2023 r., za pośrednictwem swojego 
pełnomocnika, wezwał powiat do zapłaty odszkodowania wraz z odsetkami oraz kosztami 
sądowymi oraz zastępstwa procesowego. W tych okolicznościach brak zapłaty spowoduje   
dodatkowe koszty egzekucji, co uzasadnia zmiany w budżecie. W budżecie dokonuje się 
jeszcze zmian – zwiększa się plan wydatków jednostkom oświatowym  (szkoły, poradnie), 
uwalnia się środki z budżetu Starostwa Powiatowego a zwiększa się w jednostkach 
oświatowych na dodatki motywacyjne dla dyrektorów szkół i poradni. Ogółem to kwota dla 7 
jednostek 23 578 zł. Są to dodatki wraz z pochodnymi oraz na nagrody dla dyrektorów 
ogółem na kwotę 25 725 zł. Zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym – renowacja 
budynku Starostwa Powiatowego przy ul. Cyganka 28. Na poprzedniej sesji zwiększało się 
plan finansowy na tym zadaniu, powiat otrzymał dofinansowanie na to zadanie 1 mln zł 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Plan wynosił  2 130 000 zł. Po otwarciu ofert, 
w procedurze zamówienia publicznego, najtańsza oferta jest wyższa od środków 
zabezpieczonych w planie finansowym. W celu podpisania umowy z wykonawcą, jak 
i zabezpieczenia środków na inspektorów nadzoru należałoby zwiększyć plan finansowy tego 
zadania o kwotę 1700 000 zł. Ogólna wartość zadania wynosiłaby 3 830 000 zł.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że jest potrzeba remontu budynku starostwa. Radny 
poprosił, aby przybliżyć sprawę remontu. Radny nie kwestionuje remontu, ale chciałby więcej 
wiedzieć na ten temat. Druga sprawa – ochrona środowiska. Przeniesiono 130 000 zł - na 
jakie zadania? 28 000 000 zł jest deficytu. Jaka jest sytuacja finansowa? Radny poprosił 
o wyjaśnienie tej kwestii przez starostę.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że jeżeli chodzi o ochronę 
środowiska, to zostały zmniejszone dochody, jeżeli chodzi o środki z tego źródła. Planowano 
je na większym poziomie, były rzędu 300 000 zł – 400 000 zł. W tym roku na tę chwilę 
wpłynęły dużo mniejsze. Zakładano, że będą większe i chciano przeznaczyć na modernizację 
Powiatowego Urzędu Pracy. W tej chwili trzeba zabezpieczyć pewną część środków 
własnych ok. 200 000 zł. Może ta sytuacja zmieni się do końca roku, gdyż tak drastycznie te 
dochody spadły. Kary są naliczane na podstawie deklaracji składanych przez firmy. Urząd 
Marszałkowski prowadzi kontrole i dokona weryfikacji naliczenia opłat. Teraz zmniejsza się 
do realnych dochodów mając nadzieję, że one do końca roku powrócą do poziomu z lat 
poprzednich. Jeśli chodzi o renowację budynku Starostwa Powiatowego we Włocławku, to są 
2 priorytety. Pierwszy to doprowadzenie Wydziału Komunikacji do standardów godnych XXI 
wieku tak, jak radny powiedział, że wszyscy się zgadzają, że to zrobić trzeba. Druga sprawa – 
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zaczynają się pojawiać problemy z dachem, ze stolarką okienną i elewacją, rynnami. Należy 
to zabezpieczyć, aby dobrze ten budynek użytkować. Prace w takich budynkach są bardzo 
kosztowne. Szukało się jakiś środków zewnętrznych, wcześniej nie można było pozyskać 
nawet na budowę budynku administracyjnego na ul. Stodólnej. Pojawiła się szansa 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych realizowana przez BGK na renowację 
zabytków. Górną granicą dofinansowania było 1 mln zł. Taki wniosek został złożony i takie 
dofinansowanie zostało przyznane. Były samorządy, które przeznaczały je na dotacje na 
budynki kościelne. Powiat te środki chce przeznaczyć na Wydział Komunikacji, elewację i na 
dach budynku. Kosztorysowo to zadanie było na 3 mln zł. Były wprowadzone 2 mln zł. 
Dokonano otwarcia ofert, najtańsza oferta ok. 3 650 000 zł. Było kilka ofert, inne dużo 
wyższe. Konkurencja została zachowana. W tym postępowaniu prowadzi się wyjaśnienia 
w zakresie złożenia oferty o rażąco niskiej cenie. To pokazuje, że na tle złożonych kilku ofert, 
ta oferta jest korzystna. Nie są to małe środki, które w ten budynek zostaną włożone, tj. ok. 
3 650 000 zł,  z czego 1 mln zł dofinansowania. Czasy wymagają tego, aby interesanci byli 
obsługiwani w godnych warunkach. Wydział Komunikacji jest obleganym wydziałem 
i należy wdrożyć działania godne naszych czasów. Myśli się o systemie kolejkowym, 
o przejrzystości obsługi itp., tak aby dorównać samorządom okolicznym, bo tak się składa, że 
wszystkie okoliczne dokonały renowacji wydziałów komunikacji. Pan starosta nie chciałby, 
aby powiat włocławski w tej kwestii odstawał od sąsiednich. Jeśli chodzi o sytuacje 
budżetową powiatu włocławskiego, to jest ona w ocenie starosty, bardzo dobra. Ten rok jest 
bardzo ambitny, bo budżet na tą chwilę wynosi 200 mln zł, z czego 95 mln zł – to inwestycje. 
Te kwoty same mówią za siebie. Wszystkie inwestycje, prócz renowacji dróg, o których 
dyskutowano, że należy je robić, są prowadzone ze znacznym wsparciem z zewnętrznym. Na 
tę chwilę deficyt budżetowy wynosi 28 mln zł. Po dochodach powinno się udać wprowadzić 
środki z dofinansowania na budowę dwóch placówek opiekuńczo – wychowawczych. Na tę 
chwilę nie są wprowadzone te dochody, jest złożony wniosek, który jest w trakcie oceny. Ten 
deficyt spadłby do ok. 20 mln zł. Jakieś pewne rezerwy w budżecie jeszcze są, choć za 
wcześniej jeszcze o nich mówić, chociażby jak ten wyrok. Realnym deficytem i kredytem na 
koniec roku będzie kwota kilkunastu milionów złotych.  Na tę chwilę zaciągnięto kredyt 
w wysokości 10 mln zł. Jest to niecałe 5% wartości budżetu powiatu. Jest to w pełni 
bezpieczne, właściwe i pozwala wykorzystać środki zewnętrzne, bo jest to priorytet. 
Wpłynęły już znaczące środki z dofinansowania na PCZ. 18 mln zł rozliczono w ramach 
refundacji, ok. 5 mln zł w ramach zaliczki. Wczoraj zapłacono faktury i tutaj jest płynność, na 
koncie są środki finansowe. Przyjdzie moment rozliczenia wielu kolejnych inwestycji i zadań 
remontowych, które się prowadzi. Pan starosta poinformował, że złożono wnioski o kolejne 
środki zewnętrzne.  Jeżeli one uzyskają dofinansowanie, to zgodnie z zasadami naborów 
w tym roku trzeba będzie wypłacić zaliczki na te zadania, bo tam są takie wymogi, minimum 
5% zaliczki. Starosta zakłada, że one będą wszystkie płatne z budżetu roku przyszłego. 
Złożono wniosek na dofinansowanie budowy drogi Lubomin – Izbica Kuj.  Jest to bardzo 
duża droga, kilkanaście milionów złotych. Wnioskuje się o 10 mln zł dofinansowania. 
W ramach funduszu PGR złożono wniosek na drogę ul. Mickiewicza w Brześciu Kuj. – 4 mln 
zł dofinansowania, zakłada się, że ta inwestycja będzie wynosiła 5 mln zł. Złożono także 
wniosek na drogę w Polówce w ramach rozwoju stref przemysłowych ok. 8 mln zł zadanie. 
Od 2 miesięcy są złożone wnioski na te mniejsze zadania, tj. 6 zadań w ramach RFRD do 
wojewody. Dotyczy to drogi w Lubieniu Kuj., Chodczu – ul. Zwycięstwa, drogi w gminie 
Kowal, miejscowość Dobrzelewice. Ponowiło się wniosek na drogę w Polówce. Jeżeli 
z jednego źródła nie uda się tego dofinansowania pozyskać, to, aby było z drugiego. Tutaj 
tych zaliczek nie będzie potrzeba. Bardzo na te środki się liczy, aby te zadania będzie można 
rozpocząć. Jest się już na liście podstawowej, jeżeli chodzi o drogę Czerniewiczki – Ossówek. 
Wartość zadania ok. 8 mln zł. Nie ma jeszcze pełnego 50% dofinansowania tego zadania. Jest 
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to kwestia czasu, także w tym roku na to zadanie ten przetarg chciałoby się ogłosić, bo szkoda 
tych środków zewnętrznych. Niebawem rusza się także z zadaniami na hale w Chodczu 
i Lubrańcu-Marysinie. W ostatnim czasie podpisano umowy z ministerstwem i w ciągu 2-3 
tygodni te postępowania odbędą się. Jak najbardziej realnie te sytuacje pan starosta chciał 
przedstawić. Wyzwań jest jeszcze sporo. One też mogą mieć wpływ na wydatki tego 
i przyszłego roku. Pan starosta nie zakłada już znaczących zmian, jeśli chodzi o budżet tego 
roku. Jedynymi zmianami mogą być konieczności wypłaty zaliczek na zadaniach 
realizowanych z Polskiego Ładu. Jeszcze jest kwestia drogi Mostki – Kowal. Złożony został 
wniosek w ramach starej perspektywy finansowej Unii Europejskiej. Wniosek uzyskał 
pozytywną ocenę, ścieżka jest na liście rankingowej. Nie wiadomo, kiedy ta umowa mogłaby 
być podpisana. Pojawia się możliwość nowego konkursu na te ścieżki. Pozwoli to, że będzie 
można wydłużyć realizację nie do końca tego roku, tylko np. do połowy roku 2024 z tych 
samych środków RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Zdecydowano się odstąpić 
z ryzyka podpisania umowy w sierpniu tego roku, realizacji do końca tego roku a ponowienie 
tego wniosku w  nowym naborze w tzw. rolowaniu, które pozwoli na wydłużenie terminu 
realizacji tego zadania. Jest wstępne, ustne zapewnienie marszałka województwa, że 
wszystkie te zadania, które znalazły się na listach rankingowych a ta ścieżka się znalazła 
i uzyskała pozytywną ocenę w ramach tego nowego instrumentu finansowego, otrzyma się 
dofinansowanie w tym bezpieczniejszym wariancie, niekonieczności realizacji zadania do 
roku 2023. Starosta przedstawił opisowo sytuację, w której obecnie powiaty się znajdują. 
Głównym priorytetem jest wykorzystanie środków zewnętrznych. Poziom inwestycji – 95 
mln zł sam o tym mówi. Ten deficyt, który jest w budżecie jest sytuacją bardzo bezpieczną 
i właściwą.  Te deficyt, który będzie po tym roku, wysiłkiem jednego budżetu, w przyszłości 
będzie można zniwelować, a szkoda byłoby w tej chwili stracić bardzo znaczące środki 
zewnętrzne.  
Radny Kazimierz Kaca zadał dwa pytania dotyczące nakładek 4 odcinków dróg. Radny 
uważa, że to bardzo dobra inwestycja. Na jakim jest etapie? Czy są rozstrzygnięcia? Czy 
rozpoczęły się już jakieś zadania? Radny zapytał o domki dziecka, na jakim są obecnie 
etapie? Czy te inwestycje będą w tym roku zrealizowane i jak to przebiega? 
Starosta Włocławski powiedział, że jeżeli chodzi o 4 odcinki dróg, to Mostki – Kowal, 
Choceń, Włocławek – Wieniec, Lubień Kuj. – Chodecz, ponad 42 km dróg, to części zmian 
budżetowych dokonało się na poprzedniej sesji, przesunięcia. Jeżeli uda się rozstrzygnąć 
przetarg, to starosta mówi, że otworzy się rezerwę i tak się zrobiło. Podpisano dwie umowy 
z ta samą firmą  z Inowrocławia na kwotę ok. 12 mln zł. Umowy zostały podpisane 7 sierpnia. 
Trzymiesięczny termin wykonania tego zadania. Przedstawiciele firmy stwierdzili, że nie 
wejdą na te drogi wcześniej niż w drugiej połowie września. Starosta nie widzi żadnego 
zagrożenia, żeby te zadania zrealizować. Jest się w okresie obowiązywania umowy 
z trzymiesięcznym terminem  realizacji tych zadań. Jeśli chodzi  o budowę Wielofunkcyjnych 
Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych, to pod względem aplikacji o środki zewnętrzne, to 
został złożony wniosek. Jest się  akurat w trakcie odpowiedzi na uwagi. Nie są one jakieś 
znaczące, dlatego starosta jest przekonany, że to dofinansowanie uda się uzyskać 
w wysokości 95% wartości tego zadania. Okazuje się, że jeszcze można było tutaj 
wnioskować o 10% środków z budżetu państwa. Być może uda się te inwestycje wykonać za 
5% wartości zadania. Jeżeli chodzi o proces budowalny, to przebiega bardzo sprawnie, 
praktycznie dwa budynki już stoją, są tynkowane, w środku położone są instalacje. 
O zaawansowaniu może świadczyć fakt, że dzisiaj rano starosta miał spotkanie z wykonawcą 
i podwykonawcą w zakresie szczegółów w zakresie wyposażenia budynków meblowego 
i sprzętowego. Rozmawiano z projektantkami wyposażenia. To pokazuje najlepiej, że ta 
budowa jest na bardzo dużym zaawansowaniu. Nie ma zagrożenia, żeby do końca roku 
została zrealizowana.  
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Radny Kazimierz Kaca zapytał czy odcinek drogi Włocławek – Wieniec będzie robiony od 
szpitala do zabudowań kościoła? Radny chciałby tylko potwierdzenia. 
Starosta Włocławski powiedział, że obecnie z Polskiego Ładu można pozyskać środki na 
„Rozświetlamy Polskę”. To bardzo dobrze się skończyło. To nie było zadanie powiatu. 
Gmina realizuje oświetlenie uliczne. Powiat położy nowy dywanik asfaltowy. W zupełności 
ten ciąg zostanie odnowiony. Jest on bardzo uczęszczany.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 sierpnia 
2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
W dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę do projektu uchwały wraz 
z tekstem jednolitym. Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zadać pytanie panu 
staroście lub pani skarbnik?  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 sierpnia 
2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu.  
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Władysława 
Reymonta Branżowej Szkole I st. w Chodczu, Branżowej Szkole II st. w Chodczu, 
Technikum w Chodczu, Szkole Policealnej w Chodczu oraz Powiatowemu 
Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania imienia Władysława 
Reymonta pięciu szkołom wchodzącym w skład Powiatowego Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie nadania imienia Władysława 
Reymonta Branżowej Szkole I st. w Chodczu, Branżowej Szkole II st. w Chodczu, 
Technikum w Chodczu, Szkole Policealnej w Chodczu oraz Powiatowemu Centrum 
Kształcenia Zawodowego w Chodczu stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r.  w sprawie nadania imienia 
Władysława Reymonta Branżowej Szkole I st. w Chodczu, Branżowej Szkole II st. 
W Chodczu, Technikum w Chodczu, Szkole Policealnej w Chodczu oraz Powiatowemu 
Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego, jaka została złożona w dniu 12 lipca 2023 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Tomasza Jezierskiego – Przewodniczącego Komisji  
Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
poinformował, że komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 1 sierpnia 2023 r. w związku ze 
złożoną skargą na działalność Starosty Włocławskiego. Na posiedzeniu analizowano 
przedłożone materiały oraz wysłuchano wyjaśnień naczelników: Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. W dniu 10 sierpnia 2023 r. 
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odbyło się ponowne posiedzenie komisji, na którym komisja uznała skargę za bezzasadną 
i przyjęła projekt uchwały, który przedkłada w dniu dzisiejszym Wysokiej Radzie.   
Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że po przeczytaniu uzasadnienia faktycznego do 
uchwały nasuwa się trochę wątpliwości i chciałby dodatkowe wyjaśnień. Są na sesji 
naczelnicy wydziałów. Radny przeczytał, że Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie 
otrzymał tzw. „sprzeciwu” z dnia 4 lipca, o którym pisze skarżąca. Nic dalej w uzasadnieniu 
nie wynika, gdzie ten sprzeciw jest i czy była udzielona odpowiedź, tylko jedno zdawkowe 
zdanie. Radny chciałby wiedzieć – czy budynek mieszkalny znajdujący się na działce jest 
zamieszkały? Choć wydział geodezji tego nie ma, ale postępowanie w sprawie wydawania 
decyzji zezwalającej na wycinkę drzew i po przeprowadzeniu wizji lokalnej to są tam jakieś 
dowody czy ten budynek mieszkalny jest zamieszkały i on nie ma wyodrębnionych lokali. 
Czytając to uzasadnienie faktyczne radnemu nasunęła się taka myśl, że osoba, która jest 
zainteresowana wycinką drzew, składa jeden sprzeciw, drugi sprzeciw, i jeden sprzeciw nie 
wiadomo, gdzie jest. Toczy się postępowanie, zakończone wydaniem decyzji. Osoba dzwoni 
do Wydziału Rolnictwa  i Ochrony Środowiska i nie ma dalej - co ostatecznie jest. Radny ma 
wątpliwości czy nie jest złamany art. 8 Kpa stanowiący, że organy administracji publicznej 
prowadzą postępowanie w sposób budzący zaufanie jako uczestników do władzy publicznej. 
Pogłębiając tą zasadę zaufania obywateli  do organów państwa. Radny chciałby dodatkowe 
wyjaśnienie, coś więcej informacji.  
Pan Mariusz Kieszkowski – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
odniósł się do dwóch skarg i powiedział, że pierwsza skarga była w roku 2022 i została 
udzielona odpowiedź przez wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Był to sprzeciw 
bezprzedmiotowy, ponieważ w roku 2022 nie była wydana żadna zgoda na wycinkę drzew na 
działki, o których mówi skarżąca. Sprzeciw mieszkanki z roku 2023 faktycznie miał miejsce. 
Został on potraktowany jako skarga i procedowany zgodnie z tą procedurą, skierowany do 
komisji. Została wydana w tym roku decyzja na wycinkę 5 drzew, na działkach, o których 
mówi skarżąca. Był to wniosek Gminy i Miasta Izbica Kuj., do której należą te działki. Na tej 
działce jest budynek mieszkalny, nie ma wyodrębnionych lokali. Skarżąca jest nie stroną 
postępowania w żaden sposób. W związku z tym jej sprzeciw jest również bezprzedmiotowy, 
ponieważ nie ona jest właścicielem działki, ani lokalu znajdującego się na tej działce. Wobec 
tego nie jest stroną postępowania. Co do spraw geodezyjnych, bo jest jeszcze kwestia czy 
drzewa znajdują się na jednej czy na drugiej działce, to już również wypowiadał się naczelnik 
Wydziału Geodezji na tych komisjach. Szczegółowo było to omawiane.  Jeżeli chodzi 
o ochronę środowiska i o jego dbałość, to jak przy każdej decyzji o wycinkę dla samorządu, 
bo tylko wydaje się zgodę dla gmin na wycinkę, dla osób fizycznych -samorządy gminne. 
Zawsze jest rekompensata w postaci nasadzeń zastępczych. Oczywiście, jak gmina nie 
wywiązuje się z tych nasadzeń, jest naliczana kara. Takich przypadków zapłaty kary nie było. 
Zawsze gminy wykonują te nasadzenia zastępcze. Wobec tego naczelnik nie widzi jakiś 
podstaw do skarżenia w tej sprawie.  
Przewodniczący Rady zapytał czy radni chcieliby jeszcze zadać pytanie naczelnikowi? Czy 
Pan Lamparski chciałby coś dodać do tej sprawy? 
Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami odpowiedział, że nie.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że rozumie, że postępowanie zostało zakończone. Do 
organu, do którego wpływa pismo ocenia czy jest to skarga, jakie charakter pisma, czy dowód 
w sprawie, czy pismo, które jest do wszczęcia postępowania. Radny rozumie, że skarżąca nie 
była stroną i po zakończonym postępowania to nie mogła być stroną, żadne pisma nie 
stanowią też odwołania.  Rady nie otrzymał odpowiedzi czy pismo z 4 jest w Starostwie czy 
go nie ma. Może jest w innym wydziale, w wydziale Geodezji?  
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Pan Piotr Krygier – Sekretarz Powiatu powiedział, że wpłynęła skarga na pracowników 
wydziału, który miał załatwiać starosta. Termin załatwienia skargi na pracowników 
wydziałów, niezależnie od jej zasadności, mniejszy, większy wynosił miesiąc czasu. Kilka dni 
po wpłynięciu tej skargi, wpłynęła skarga na starostę, którą musi rozpatrywać rada. Starosta 
skargę na pracowników, bo w takim trybie można było to pismo potraktować, załatwił 
w terminie, po wpłynięciu tej skargi. Rada proceduje dzisiaj skargę na to, że starosta nie 
załatwił skargi na pracowników, podczas sytuacji, kiedy miał na to termin. Takie informacje 
padały na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, i taki projekt został przez komisję 
przygotowany. Gdyby była inna sytuacja, po udzielonej odpowiedzi, wpłynęła skarga, byłby 
inny stan faktyczny. To, co pyta pan radny, na dzień wniesienia skargi, taki stan faktyczny 
był.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed 
rozpoczęciem głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały – daty – 30 sierpnia 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 2  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. została podjęta. 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 sierpnia 2023 r. w sprawie skargi na 
działalność Starosty Włocławskiego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
10) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że ponad 3 tygodnie temu odbyła się uroczystość 
oddania PCZ – SPZPS przy ul. Szpitalnej. Impreza była ze wszech miar udana. Powiat 
zasłużył na tej rangi uroczystości. Ludzie byli zadowoleni. Radny zwrócił uwagę, pozytywną, 
na część artystyczną. Ludzi byli zachwyceni zespołem Mała Armia Janosika. Nie tylko 
z nazwy nawiązywała do gór, historii, co potwierdził repertuar. Byli spontaniczni, 
autentyczni. Takie opinie były osób uczestniczących w imprezie. Radny zapytał – czy nie 
warto byłoby, kiedy będą imprezy patriotyczno – narodowe, na wielkanocne spotkanie 
zaprosić ten zespół. Byłoby coś innego, na pewno byłoby to pozytywnie odebrane przez 
społeczeństwo. Zespół liczył ponad 200 osób. Radny podziękował za dobór repertuaru. Na 
poprzedniej sesji w jednym z punktów była sprawa niewypłacania rolnikom za odstawione 
płody. Jest to problem masowo występujący, nie tylko w powiecie. Obrady rady ówczesnej 
były niejako zdominowane przez ten punkt. Pan wicestarosta, pan Roman Tomaszewski, 
i kilku innych wyraźnie wskazywało, że problem jest ogromny. Przekaz tej sesji, 
przynajmniej w gazetach powiatowych, był minimalny. Odnośnie sesji to była rubryka 
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wielości paczki papierosów, a odnośnie punktu, który był istotny na sesji – dwa zdania 
w aspekcie dożynek, gdzie będą padały piękne słowa, jak kochamy rolników. Radny nie 
mówi, że będzie to z uczestników tej sali, ale gości. Radny dał to pod rozwagę. Na pierwszej 
stronie powinno być sprawozdanie z tej sesji i ten problem w aspekcie żniw, dożynek. 
Pierwsza zaś strona została zdominowana przez artykuł – co policja robi u ginekologa?  
Radny Karol Matusiak  przypominał pewną sprawę i złożył wniosek. Było to związane 
z realizacją inwestycji w miejscowości Smogorzewo droga wraz z chodnikiem – przebudowa 
drogi.  Teraz żeby tą inwestycję zakończyć, to brakuje bardzo krótkiego odcinka w granicach 
150 m. Mieszkańcy, z którym radny często się spotyka, składają wnioski, interpelacje, aby 
ewentualnie uzupełnić ten bardzo krótki odcinek drogi. Ten wniosek jest składany dosyć 
późno, bo pewne inwestycje zostały zakończone, pewne przetargi zostały zakończone, ale 
radny wnosi do zarządu, do pana starosty, że być może w jakiś sposób spróbować rozwiązać 
ta sprawę. Wniosek radny złożył na piśmie i przekazał go panu przewodniczącemu rady 
i liczy na pozytywne jego rozpatrzenie. 
Radny Mariusz Bladoszewski przekazał informację na temat Europejskiego Korpusu 
Radnych. Radny podziękował za zaufanie, którym został obdarzony. Odbyły się dwa 
spotkania Korpusu Radnych. Pierwsze spotkanie – to spotkanie inauguracyjne, w którym to 
Marszałek przekazał akty powołania i przedstawił, jak ma wyglądać współpraca między 
Europejskim Korpusem Radnych a samorządami. Jeżeli chodzi o Korpus Radnych, to 
przekrój samorządowców jest dosyć szeroki, począwszy od sołtysów z Województwa 
Kujawsko -Pomorskiego a skończywszy na radnych powiatu. Współpraca będzie polegała na 
wykorzystaniu tych źródeł finansowania i źródeł możliwości rozwoju, który jeszcze w tej 
chwili ma Urząd Marszałkowski. Drugie spotkanie odbyło się w dniu 28.08.2023 r. i była 
możliwość spotkania z delegacją rejonu Fife ze Szkocji, który gościł na terenie województwa. 
Delegacja przekazała informacje o możliwości współpracy z w/w regionem. Region liczy ok. 
360 tys. mieszkańców.  Mieszka tam ok. 7 tys. Polaków. Prowadzą tam swoje działalności 
i są zainteresowani współpracą z Polską. Delegaci mówili, że współpraca może być między 
instytucjami powiatowymi, szkołami, a przede wszystkim z gminami.  Jeżeli radni będą 
zainteresowani prezentacją, to radny nią dysponuje. Jest ona w języku angielskim i może ją 
przekazać.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni zapoznają się z prezentacją.  
Przewodniczący odniósł się do apelu, który podjęła rada w sprawie braku płatności za 
dostarczone płody rolne za rok 2022. Przewodniczący po otrzymaniu odpowiedzi od 
Ministerstwa Rolnictwa, przesłał do radnych tą odpowiedź. Przewodniczący liczył, że radni 
będą uczestniczyć w dożynkach w swoich gminach i będą mogli udzielić informacji rolnikom. 
Przewodniczący i Wicestarosta – Jan Ambrożewicz również to robili, tj. w Lubieniu Kuj. 
i Chodczu. Na stronie gazety była krótka informacja, ale przewodniczący jej nie redaguje. 
Widocznie albo ktoś zapomniał, albo nie miał odpowiednich materiałów.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że sezon dożynkowy skończył się, ale będą jeszcze 
dożynki powiatowe i na pewno będą informacje medialne, jak to wspaniale pracuje się, jak to 
się działa, przede wszystkim na rzecz rolnictwa. Dożynki- to święto rolników, a to do końca 
nie jest prawda. Teraz jest to święto samorządów. Rolników jest mało, że nie mają już co 
świętować, nie mają się z czego cieszyć. Powiedział, że aby medialnym przedstawicielom, 
którym płaci się określone pieniądze, wydaje się określone gazety, by ewentualnie Wydział 
Rolnictwa w oparciu o informację, którą posiada pan Przewodniczący i pozostałe wydziały 
merytoryczne, biorąc pod uwagę odpowiedzi i zaangażowanie parlamentarzystów w ochronę 
osób pokrzywdzonych, nie tylko rolników, aby ta informacja się znalazła i żeby ona była nie 
na ostatniej stronie płatna, tylko żeby była na pierwszej stronie, jako najważniejsza. Powinien 
być dostrzeżony problem zapomnienia. Uczestnicząc w dożynkach, to większość tłumaczy 
jakie olbrzymie pieniądze są do dyspozycji, ile się pomaga wszystkim, a prawda jest taka, że 
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jak to zwykle bywa w polskiej tradycji, jak liczysz na kogoś, licz na siebie.  To nie znaczy, że 
tak musi być. Być może te informacje będą na tyle szerokie, żeby wszyscy wiedzieli, co to 
jest Fundusz Ochrony Rolników, na czym on polega, jakie środki są na to zabezpieczone, 
kiedy poszkodowani mogą liczyć na pomoc? To jest najważniejsze. Po wypowiedzi na sesji, 
do wicestarosty dzwonili ludzie, że tłumaczył publicznie, kto jest powiązany z kim i jak? 
Radny sobie tego nie przypomina, żeby takie informacje publicznie udzielał. Radny 
podziękował za zaangażowanie, przede wszystkim parlamentarzystów z PiS, bo najbardziej 
w to zaangażowała się Pani Anna Gembicka, Pani Joanna Borowiak, Pan Jan Krzysztof 
Ardanowski, Pan Senator RP – Józef Łyczak, którzy podchodzili w sposób perfekcyjny 
i z pokorą do tego.  Wszyscy chcą, żeby osoby, które znajdują się w potrzebie, miały taką 
pomoc udzieloną. Z racji tego, że teraz są wybory do Izb Rolniczych. Być może należałoby 
również wykorzystać tutaj Izbę Rolniczą, żeby wykorzystać doświadczenie, które Izba 
Rolnicza miała z firmą, która wcześniej w zachodniej części województwa miała takie same 
problemy i żeby wspólnie, przynajmniej stworzyć możliwość skorzystania, i przygotowania 
potencjalnych osób, które zostały pokrzywdzone przez firmy skupujące z wykorzystaniem 
procedury prawnej. To nie będzie wiele kosztować, bo jeżeli pan Mariusz Kieszkowski 
przygotuje taki zestaw materiałów i w gazecie powiatowej zostaną zamieszczone takie 
informacje, a z racji tego, że jest to gazeta, która dociera do większości mieszkańców, będzie 
ona w sposób prosty, jasny, bez żadnych dywagacji, dostępna. Ci, którzy będą chcieli to będą 
mogli z tego skorzystać. Radny słyszał konferencję Ministra Rolnictwa, który mówił co czeka 
tych pokrzywdzonych z tytułu niewypłacania za produkty. Były tylko konferencje, przepisów 
wykonawczych nie ma. Wszyscy chcieliby o tym wiedzieć, żeby nie rozmawiać o chęciach, 
ale rozmawiać o konkretnej pomocy, bo bez tej pomocy, to te dożynki mogą być smutne, a 
jeżeli nie te, to następne. Tych rolników jest coraz mniej i ewentualnie problemy, które się 
nawarstwiają na wsi, to są coraz większe. Do tej pory to był problem niepłacenia za płody 
rolne, teraz jest następna skala obniżek cen skupu żywca wieprzowego, wołowego. Ceny 
zbóż, które w tej chwili spadają, ten nieszczęsny import zbóż, które mają tranzytem 
przepływać przez Polskę z Ukrainy, może znowu spróbować destabilizować rynek. Powiat 
włocławski, jako powiat rolniczy, może dołożyć niewiele, ale można dołożyć dużo. 
Przedstawić informację w sposób jasny, czytelny,  dla mieszkańców, ci którzy będą chcieli 
z tego skorzystać, to skorzystają. Fizycznie, co prawda jest darmowe poradnictwo prawne, 
ewentualnie wszyscy zainteresowani mogą się zgłaszać, ale nie wszyscy wierzą, że poprzez 
wspólne działanie można zadbać o wysłany interes a pośrednio zadbać o mieszkańców.  
Starosta Włocławski podziękował za pozytywną ocenę uroczystości związanej z otwarciem 
PCZ, ważna inwestycja, największa w historii powiatu, dość godnie została przeprowadzona. 
Starosta podziękował radnemu za tą ocenę. Zorganizowane to było w formie Powiatowego 
Dnia Seniora, dlatego też repertuar był do tego dostosowany. Trochę było łatwiej, żeby takie 
zespoły ściągnąć, gdyż ta uroczystaość została zorganizowana w ramach kosztów  pośrednich 
RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego, które to na promocję tego projektu trzeba było 
wydatkować. W tym projekcie były one dość znaczące i najlepszym będzie zorganizowanie 
spotkania dla seniorów. Wykorzystując środki zewnętrzne to zostało zorganizowane. Czy uda 
się tego typu zespół, dość kosztowny, ściągnąć na inne uroczystości, będzie się nad tym 
zastanawiał, bo też problemy logistyczne przy takim zespole są trudne, ale tym bardziej 
starosta cieszy się z bardzo miłego spotkania z seniorami, mieszkańcami z terenu powiatu 
włocławskiego. Co do tematu gazety, bardzo cenna, trafna inicjatywa, żeby taką informację 
przekazać. Ten nabór był do 31 sierpnia br. Trzeba rolników informować, trzeba się postarać, 
żeby te informacje o możliwości pozyskania środków, przekazać w ramach współpracy z tymi 
gazetami. Jedno tylko pan starosta sprostował, że nie ma czegoś takiego, jak powiatowa 
gazeta. Nie ma się do końca wpływu, co znajduje się na pierwszej i ostatniej stronie. 
Oczywiście prowadzi się współpracę z pewnymi mediami i nie jest to żadną tajemnicą. 



14 
 

Starostwo nie odpowiada się za treści materiałów i w jakim miejscu one się znajdują, 
przekazuje się sugestie, co ma się znaleźć a reszta jest inwencją dziennikarzy, jak to robią 
i tak to się powinno odbywać, co nie zmienia faktu, że przekazana przez 3 osoby wspólnie 
inicjatywa radnych, pana przewodniczącego, pana wicestarosty i pana Jaskulskiego, jest 
cenna  i takie informacje dla rolników powinny się znaleźć. Ta informacja wspólnie zostanie 
opracowana. Starosta zgadza się z tym, że powiat jest typowo rolniczy. Co do miejscowości 
Smogorzewo, to wykonano kilka lat temu zadanie, wspólnie z gminą, nakładkę, część 
chodnika powiat, część gmina. Jeżeli jest potrzeba wykonania kolejnego odcinka chodnika 
czy to przekazania materiałów, to starosta w międzyczasie poprosił pana dyrektora 
Wiśniewskiego, żeby pojechał w teren i uzgodnił zakres tego  i ponegocjuje się z gminą czy 
byliby w stanie to wykonać. W ostatnich latach odeszło się od procesu zakupywania kostki. 
On był zasadny w pewnym czasie, natomiast w ostatnim czasie, kostka, to jest bardzo mały 
procent realizacji zadania, a bardzo duże koszty robocizny i innych materiałów, i nie było 
zainteresowanych gmin. Jeżeli to jest tak drobny problem, 100 m chodnika, rozwiąże 
problem, to starosta myśli, że w jakimś krótkim czasie, starosta postara się, aby z tym 
problem w taki lub inny sposób uporać się.   
Przewodniczący Rady powiedział, że tym rolnikom, którzy nie dostali za 2022 r. płatności, 
to termin do składania wniosków do KOWR jest do 31 sierpnia 2023 r. Rolnicy, którzy nie 
dostaną zapłaty za 2023 r., to muszą złożyć wniosek do KOWR od 1 lutego do końca marca 
2024 r. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że będąc na dożynkach otrzymał 
wiadomość od radnych, Burmistrza Gminy Chodecz, że w miejscowości Pyszkowo jest 
chodnik 50 m, który jest  w rozsypce. To jest przy drodze powiatowej. Przewodniczący 
dzwonił dzisiaj do pana dyrektora Wiśniewskiego w tej sprawie. Poprosił, aby nadać tej 
sprawie bieg urzędniczy interpelacji – naprawa chodnika o dł. 50 m.  Druga sprawa – droga 
powiatowa Kłóbka – Chodecz. Jeden z rolników z gminy Lubień Kuj. z miejscowości 
Sobiczewy za remizą, gdzie ma pole jest zrobiony przepływ, spadek wody, która zalewa pole. 
Chciałby tam zasiać rzepak do 15.09.2023 r. Wystarczy zamontować kawałek rury 
odwadniającej  ok. 50 m, aby tą wodę można było spuścić do niedalekiego rowu. 
Przedsiębiorcy, którzy budowali drogę mieli to zrobić. Rolnik myślał, że to będzie zrobione, 
ale do tego czasu niestety nikt tego nie zrobił. Należałoby to jeszcze sprawdzić. 
Przewodniczący poprosił zarząd powiatu oraz dyrekcję PZD o wszczęcie odpowiednich 
procedur, odpowiednich prac.  
Radna Ewa Kończyńska poprosiła, aby pan starosta jeszcze raz wytłumaczył kwestię 
artykułów umieszczanych w gazecie. Powiat płaci za gazetę, która przedstawia się, że jest to 
gazeta powiatowa a starosta mówi, że to jest prywatna gazeta. Chyba płaci się za artykuły 
w tej gazecie. Z tego, co radna się orientuje, to ciągle są te same twarze. Głównie są to radni 
powiatowi. Jeżeli jest taki temat ważny, jak  rolników, to trzeba jakoś przeforsować w ramach 
opłaty, którą płaci się pani redaktor, właścicielce tej gazety. Chyba taka jest umowa, że ta 
pani będzie pisała artykuły nurtujące radnych, a przede wszystkim mieszkańców, rolników. 
Na czym polega to, że na pierwszej stronie może być pisane o gabinecie ginekologicznym a 
nie jest pisane o bardzo ważnej sprawie rolników. Jak to się stało? 
Starosta Włocławski stwierdził, że dokładnie powiedział, to co mówiła pani radna, tj. że jest 
umowa na promocję z pewnymi gazetami, sugeruje się tematy, które mogą się znaleźć. 
W najbliższej gazecie zasugeruje się, żeby znalazł się temat związany z rolnictwem. 
Współpraca układa się dobrze. Ta informacja w gazecie się znajdzie w ramach podpisanej 
umowy na promocję powiatu. To nie będzie promocja powiatu, ale bardzo ważna sprawa dla 
mieszańców i warto, aby ta informacja się znalazła.  Starosta powiedział, że nie ma się do 
końca wpływu na to, co w którym miejscu w gazecie się znajduje, bo to prywatne portale, 
gazeta, telewizje, radia osób prowadzących działalność gospodarczą. Nie ma stricte 
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podpisanych umów na miejsca, ilości itp. rzeczy. Współpraca układa się dobrze i na pewno  
ten temat w najbliższym wydaniu się znajdzie.  
 
11) Zamknięcie obrad LVII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 30 sierpnia 
2023 r. o godz.  14:00  zamknął  LVII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 
 

      Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa powiatowego we Włocławku protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska …….. 
2) Anita Sudomir – Ozdoba ………………… 


